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De bouw van het 
huisje was veel 
werk, maar het 
was ook gezellig 
om er samen 
over te praten.

Wonen in een 
huis dat helemaal 
door je kind 
bedacht is. Het 
kan een gok zijn, 
maar voor deze 
families was het 
een geslaagde gok.

Door Elsbeth 
Grievink 
Fotografie: 
Martin Dijkstra
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Caspar Schols (35) 
ontwierp in de buurt 
van Eindhoven een 
flexibele cabin voor 
zijn moeder, Anna Ruys 
(69). Onbedoeld werd 
het een bedrijf: eind dit 
jaar staan er wereldwijd 
twintig Cabin Anna’s.

A
nna: ‘Ik wilde een 
plek in mijn tuin 
om te kunnen 
schrijven, om gas-
ten te ontvangen, 
maar ook om te 

kunnen slapen. Toen ik daarover 
vertelde, vroeg Caspar: “Zal ik dat 
voor je maken?” Ik zei meteen ja. 
Hij kón dat, dat wist ik. Als kind 
maakte hij de mooiste boomhut-
ten. Hij was net klaar met zijn 
studie natuurkunde en had plan-
nen om naar de Rietveld Academie 
in Amsterdam te gaan. Dat hij weer 
even bij me zou komen wonen om 
aan het huisje te werken, was een 
fijne bijvangst. Ik moest nog wen-
nen aan het alleen-zijn, sinds mijn 
man was overleden. Cas’ aanwezig-
heid en het feit dat hij met zoiets 
basaals bezig was, daarachter in de 
tuin, deden me goed.’

‘Hij deed alles zelf: van het 
ontwerp tot het zagen van de 
houten latten en uitvogelen hoe het 
allemaal technisch werkt. Het heeft 
veel gezelligheid opgeleverd. De 
ritjes naar de bouwmarkt, de zoek-
tocht naar de juiste materialen, de 
gesprekken: ik heb met volle teu-
gen van dat proces genoten, maar 
toen het na een jaar af was, was het 
ook goed. Hij ging verder met zijn 
leven, ik met het mijne, maar nu 
met een fantastisch huisje in mijn 
tuin, dat veel mooier was geworden 
dan ik had kunnen bedenken. Met 
wanden die je kunt openschuiven, 
waardoor je ervoor kunt kiezen om 

Een huis
voor je ouders
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Zoon Jan zat 
boordevol 
ideeën. Zijn 
ouders wonen 
nu met plezier 
in het huis dat 
hij voor hen 
ontwierp. 
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L
ouisette: ‘We kregen 
de kans een oud 
vakantiehuisje te 
kopen op een plek 
in Friesland waar 
mijn man, Jeroen, 

als kind al kwam. We wilden het 
renoveren, maar toen onze zoon, 
Jan, langskwam en er met zijn 
architectenblik naar keek, zei 
hij: “Dat huis is niet meer te red-
den, het zit vol houtworm en de 
fundering is verrot, laten we het 
vervangen!”’ 

‘Hij had allerlei ideeën voor 
nieuwbouw. Als kind was hij al in-
ventief. Hij zat altijd vol creatieve 
plannen en durfde veel. Kinderen 
speelden daarom graag met hem. 
Voor ons was hij best een moeilijk 
kind. Hij was tegendraads, ging 
overal tegenin. Die eigenschap 
deed ons twijfelen: was het wel 
slim om zo’n project aan te gaan, 
zouden we het redden met elkaar? 
Dat Jan zijn roeping had gevonden 
in de architectuur en daarvoor 
ging, vonden we natuurlijk fijn.’ 

‘We besloten hem deze kans 
te gunnen en gaven onze wensen 
mee: we wilden geen plat dak, het 
huis moest zich bescheiden voe-
gen in de omgeving en makkelijk 
te onderhouden zijn. Een houten 
huis leek ons wel wat. Jan kwam 
met CLT aanzetten, cross lami-
nated timber, een bouwmethode 
waar wij nog nooit van gehoord 
hadden. Dat heeft goed uitgepakt: 
hout is warm, het voelt lekker.’ 

‘Zo had Jan voortdurend goede 

ideeën. Hij bleek niet meer zo radi-
caal als vroeger, maar juist tactvol. 
Tuurlijk, soms was er discussie. 
Zo wilde hij overal van die enorme 
raampartijen, tot aan de grond. 
Maar ik had geen zin om in een eta-
lage te zitten. Uiteindelijk is er één 
gekomen en ik moet zeggen: daar 
zijn we heel blij mee. Tijdens co-
rona hebben we aan één stuk door 
in Friesland gezeten en het zo naar 
onze zin gehad, dat we dachten: we 
lijken wel gek, waarom gaan we er 
niet ook gewoon wonen? Dat doen 
we nu, met veel plezier.’

Broedtijd
Jan: ‘Een huis ontwerpen voor je 
ouders, dat is natuurlijk spannend. 
Daarom leek het me fijn als er ook 
een buitenstaander aan tafel zat. 
Een Deense studievriend heeft 
me geholpen bij het begintraject. 
Vijf nachten hebben we op locatie 
gekampeerd, om de plek goed in 
beeld te krijgen: de zon, de wind, 
de beste uitzichten. Vervolgens 
zijn we vormstudies gaan doen. 
Het leek logisch om met hout te 
bouwen: het is een organisch, 
duurzaam materiaal, het veroudert 
mooi, ruikt lekker, buffert vocht en 
het sluit aan bij de liefde van mijn 
ouders voor Scandinavische hui-
zen. Een extra voordeel van cross 
laminated timber was bovendien 
dat we vrij snel konden bouwen; 
we gunden de vogels tijdens de 
broedtijd hun rust.’

Louisette (73) en Jeroen Nauta (71) wilden in 2015 een 
oud vakantiehuisje in het Friese Oudega ombouwen 
tot een ontmoetingsplek met gastenkamers voor de 
hele familie. Hun zoon, architect Jan Nauta (41), had 
een ander voorstel.

‘ We dachten: waarom gaan  
we er niet gewoon wonen?’
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‘N 
a jaren van 
het ene naar 
het andere 
buitenland 
te zijn ver-
huisd voor 

Frans’ werk, besloten we terug te 
gaan naar mijn roots, naar de vrij-
heid en de rust van de Achterhoek’, 
zegt Marlous. ‘We kochten een 
oude boerderij, met het idee die te 
renoveren. De architect en goede 
vriend die we om hulp vroegen, 
reageerde verbaasd: waarom 
vragen jullie je zoon en schoon-
dochter niet? Hij had gelijk, maar 
we waren ook wat huiverig. Je wilt 
geen spanning in het gezin. Tege-
lijk hadden we alle vertrouwen in 
het vakmanschap van Diederik en 
Laura. Doordat we ons realiseerden 
dat we ze op deze manier een zetje 
konden geven in hun carrière, zijn 
we ervoor gegaan.’

‘Ze gingen vol goede moed aan 
de slag, maar concludeerden na 
een halfjaar dat de boerderij niet 
meer op te knappen was en dat 
nieuwbouw voordeliger zou zijn. 
Dat was voor mij even slikken, 
maar Diederik en Laura namen 
ons stapje voor stapje mee in hun 
ideeën. Dat het weer een boerderij 
zou worden, en geen moderne 
villa, maakte dat ik het weer zag zit-
ten. We hebben eindeloos gepraat, 
over elke ontwerpbeslissing die 
genomen moest worden. Het is 
een leuk proces geweest, zonder 
onmin. Ja, af en toe moesten we 
het over de begroting hebben. En 

Diederik de Koning (39) en Laura van Santen (38) – 
samen La-di-da Architecten - bouwden een woning 
voor zijn ouders, Frans (73) en Marlous de Koning 
(72), in de Achterhoek.

tijdens de bouw zaten we er wel-
eens doorheen, was het nou nóg 
niet klaar? Maar dan herinnerden 
we elkaar eraan: we moeten ze de 
ruimte en de tijd geven. Dat heeft 
veel opgeleverd. Het huis dat ze 
voor ons gebouwd hebben, past 
ons als een jas. Als ik in de keuken 
sta en door het raam naar buiten 
kijk, spot ik dikwijls een ree. Kijk ik 
naar boven, dan zie ik de boomtop-
pen en de wolken. De mooiste plek 
is mijn atelier, boven in de schuur, 
waar mijn weefgetouw staat. Op 
papier had ik gezien dat daar een 
raam zou komen, maar pas toen 
het er was, zag ik het prachtige 
schilderij dat Diederik en Laura 
voor me gecreëerd hebben.’ 

Stagevergoeding
Diederik: ‘Laura en ik zijn afgestu-
deerd als architect in 2010. Door de 
financiële crisis was de bouw vrijwel 
stil komen te liggen. Je mocht blij 
zijn als je tegen een stagevergoe-
ding ergens aan de slag kon. De 
vraag van mijn ouders pakten we 
met beide handen aan, al bete-
kende het dat we in de avonduren 
en weekends moesten werken. Dat 
we een nieuw huis zouden bouwen, 
was een unieke kans voor ons.’

Laura: ‘Frans en Marlous waren 
fijne opdrachtgevers: in plaats 
van ons te vertellen hoe ze het 
wilden hebben, beschreven ze hoe 
ze wilden leven. Ze voedden ons, 
zonder in te vullen. Hun wensen 

‘ Ik heb mijn ouders op een 
andere manier leren kennen’
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Het huis dat Van 
Santen en De 
Koning voor zijn 
ouders hebben 
gebouwd, past 
hun als een jas.
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‘ De cabin heeft geleid tot een 
bedrijf met mondiaal klanten’

➜ Vervolg van pagina 79 ➜ Vervolg van pagina 80➜ Vervolg van pagina 77

waren helder en vooruitstrevend: 
ze wilden gasloos leven en het huis 
moest levensloopbestendig zijn. 
Daarom stelden wij een huis voor 
van biobased materialen.’

Ligging
Diederik: ‘De ligging van het huis is 
magistraal: in een wilde bloemen-
tuin, omringd door fruitbomen en 
weilanden. Wij zijn bewust met dat 
landschap omgegaan en hebben de 
natuur onderdeel gemaakt van het 
ontwerp. Het huis is een langere, 
slankere variant van de boerderijen 
die je in de Achterhoek veel ziet, 
met een schuur en een koppelstuk 
en een spantconstructie, met 
daaronder veel vrije ruimte. Naar 
Achterhoeks gebruik kom je in de 
keuken binnen.’ Laura: ‘De kap van 
glas over de keuken en de biblio-
theek brengt veel licht binnen.’

Diederik: ‘Het was leuk om mijn 
ouders op een andere manier te 
leren kennen. En doordat je elkaar 
goed kent, kom je ook op andere 
ideeën. Zo gaven wij mijn ouders 
allebei een eigen route om van 
het bed naar het woongedeelte te 
komen, omdat ik weet dat ze mak-
kelijk wakker worden van elkaars 
gestommel.’ Laura: ‘Toen het net af 
was, keken we er nog als profes-
sionals naar: kritisch op ieder 
detail. Inmiddels is het echt het 
huis van mijn schoonouders. Wij 
komen er graag met onze kinderen, 
die genieten van al die ruimte en 
natuur.’ Diederik: ‘We wonnen de 
Architectuurprijs Achterhoek met 
het project. Inmiddels hebben we 
samen bureau La-di-da Architecten 
opgericht en zijn we met ons vijfde 
huis bezig.’ q

‘Mijn ouders bleken fantasti-
sche opdrachtgevers. Dat had ik 
misschien niet zo verwacht: mijn 
vader is zijn hele leven kinderarts 
geweest en nogal rationeel, niet 
iemand met wie je makkelijk een 
gesprek over schoonheid voert. 
Dacht ik, want het viel alles mee. 
Bovendien raakte hij gaandeweg 
steeds enthousiaster betrokken 
bij alle technische aspecten. De 
sleutel was dat we geen haast had-
den. Als mijn ouders niet overtuigd 
waren van een idee, lieten we het 
een poosje liggen. Of we gingen 
even bij een voorbeeldproject 
kijken. Werden we geconfronteerd 
met te hoge offertes? Dan namen 
we de tijd om te bedenken hoe het 
wél zou kunnen.’ 

Bevoorrecht
‘Het vertrouwen, in combinatie 
met de rust die er was, gaf mij 
de ruimte het zo goed mogelijk 
te doen. Het project was in veel 
opzichten een gamechanger voor 
mij. Houtbouw stond nog in de 
kinderschoenen. De ervaring die 
ik opdeed en de contacten die 
ik legde, gaven me een enorme 
voorsprong op dit gebied. Ik won 
de Abe Bonnemaprijs met het huis, 
een geldprijs waarmee ik mijn 
studio verder kon uitbouwen. We 
hebben net zestig kruislaaghouten 
huizen in Amersfoort opgeleverd 
en bouwen nu aan tweehonderd 
houten woningen in de Ooijpolder 
en een houten bibliotheek in Ant-
werpen. Ik denk niet dat dit zonder 
dit huis was gebeurd. Ik voel me 
enorm bevoorrecht met de gouden 
kans die ik van mijn ouders gekre-
gen heb.’

beschut te zitten, of juist midden in 
de natuur. Ik maakte er vanaf dag 
één volop gebruik van. Ik trek me er 
terug, geef er etentjes, laat de klein-
kinderen er slapen en schreef er 
zelfs mijn boek voor 50-plussers na 
het verlies van hun partner. Tijdens 
corona was mijn cabin al helemaal 
een uitkomst: ook als je binnen zit, 
ben je buiten, daar kon ik met een 
gerust hart gasten uitnodigen. Nu 
het voorjaar is, slaap ik er zelf ook 
weer vaker. In mijn cabin is het net 
alsof ik op vakantie ben.’

Logeerhuis 
Caspar: ‘Het project kwam op een 
goed moment op mijn pad. Mijn 
vader was een paar jaar eerder over-
leden en hoewel ik eerst dacht dat 
ik daar niet echt onder leed, was ik 
toch aan het piekeren en worstelen 
geslagen. Die barrières moesten 
weg. Ik ben een paar maanden 
door Zweden gaan reizen en toen 
ik terugkwam, kwam mama met 
die wens. Het leek mij gaaf om een 
logeerhuis, zoals zij het noemde, 
voor haar te bouwen. Zolang ik me 
kan herinneren, zette mijn moeder 
de ramen en deuren open thuis. 
Ook als het hartje winter was. Dat 
hield ik in gedachten toen ik begon 
te tekenen. Ik gunde haar zoveel 
mogelijk buiten, ook als ze binnen 
was. Aan de ene kant moest het een 
lowtechcabin worden, waar je je 
verbindt met de natuur en op een 
primitieve manier in je levens- ➜

➜

Cas Schols legde de 
lat torenhoog voor 
de cabin in de tuin 
van zijn moeder. 

behoeften voorziet. Ik wilde niet 
zomaar een logeerhuis bouwen, 
maar echt een ervaring creëren.’ 

‘We hadden er een halfjaar voor 
uitgetrokken, waarin mama mij 
kost en inwoning gaf, plus een 
uurloon. We hadden zelfs een 
symbolisch contractje gemaakt. 
Uiteindelijk duurde het proces een 
jaar, want vanaf het moment dat 
ik begon te tekenen legde ik de lat 
steeds een stukje hoger. Zo vond ik 
het belangrijk dat het huis flexibel 
te gebruiken zou zijn en dat je kunt 
spelen met de sfeer. Technisch 
was dat natuurlijk een enorme 
uitdaging; voor het ontwikkelen 
van de rails waarover je de wanden 
naar binnen en naar buiten schuift 
heb ik alle hulp aangepakt die ik 
kon krijgen. Van tantes, ooms, de 
mensen in de Praxis, iedereen.’ 

‘Toen het af was, heeft een vriend 
de cabin gefotografeerd en werd 
het project op Dezeen (grootste 
designplatform ter wereld, red.) ge-
publiceerd. Wat er toen gebeurde 
had ik nooit verwacht: ik kreeg 
honderden e-mails per dag, van 
mensen die ook een Cabin Anna 
wilden. Dat is het begin geweest 
van een enorm avontuur, waar ik 
me vrij naïef in heb gestort. Het 
heeft geleid tot een compleet 
bedrijf met bijzondere klanten over 
heel de wereld. De ziel en de liefde 
waarmee de eerste cabin tot stand 
kwam, zijn nog altijd leidend bij elk 
exemplaar dat we maken.’ 
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